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REDACTIONEEL

Lieve Veefokkers,

Deze keer is het aan mij de eer om het redactioneel voorwoord te mogen 
schrijven. Op het moment van schrijven zit ik midden in het drukke 
lammerseizoen op Terschelling en huppelen de oudste lammetjes alweer 
vrolijk in het rond. Wat word ik daar toch weer blij van! Met het zachte weer 
erbij waardoor de narcissen en krokussen al in bloei staan langs de kant van 
de weg heb ik ook weer helemaal het lente gevoel.     

In deze editie kun je lezen over de verschillende excursies en activiteiten die 
afgelopen tijd zijn geweest zoals de excursies naar Den Eelder en ForFar-
mers, 
schapen yoga en het veterinair kampioenschap RVB op de Tolakker. Natuur-
lijk hebben we ook een mooie reportage gemaakt van de leukste foto’s van de 
receptie van 19 maart.  

Daarnaast staan de vaste rubrieken er ook weer in. Zo is er een groepje 
Diergeneeskunde studenten met Dierenartsen zonder grenzen naar Malawi 
afgereisd en vertellen ze over hoe hier geboerd wordt in Veefokker in Vee-
wegistan, hebben Joost en Susanne een stukje geschreven voor Koppeldiag-
nostiek en hee�  Vet South een interessante casus over oogkanker uit het veld 
beschreven.

Ik wens jullie heel veel lees-
plezier!

Veel liefs namens de 
Redactiecommissie,

Jolien ten Brinke
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VOORZITTERSWOORD

Beste Veefokkers,
De lente is aangebroken, de krokussen staan in bloei op de Yalelaan en de 
lammetjes op de Tolakker huppelen al vrolijk rond, zo is ook gebleken 
tijdens de lammetjesyoga dit jaar.
De lente is niet alleen een tijd van ontbloeiing van planten en nieuw leven, 
maar ook van nieuwe liefdes. De meeste zwanenkoppels hebben elkaar 
alweer gevonden en zijn al druk met een nestje bouwen. 

Bij de Veefokkers staat de lente in het teken van lammetjes, tenminste, 
normaal dan. Dit jaar hebben onze zwartblessen geen lammetjes in deze 
periode, maar moeten we ze nog scannen. Dat is natuurlijk een enorm 
verschil, maar we hopen op het beste komend jaar. 

Niet alleen lammetjes vullen de harten van de Veefokkers, maar natuurlijk 
ook koeien. Het duurt nog even voordat Veerle van haar mooie kalf gaat 
bevallen, maar dat is ook niet het hoogtepunt van de lente. Het grootste 
hoogtepunt is natuurlijk dat de koeien weer naar buiten kunnen. Waar het 
weiland het toelaat zijn de koeien dan ook al naar buiten. Persoonlijk vind 
ik dat altijd het einde van een donkere, koude periode en het begin naar de 
zomer vol met zon en gezelligheid. Gelukkig komt dat laatste wel goed bij de 
Veefokkers, waar en
wanneer dan ook. Of we 
nu in de kamer zitten, of 
binnenkort in de bus 
naar Zweden, gezellig is 
het altijd.

Met VEEterinaire groet,
Jorg Schellens
h.t. Voorzitter
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Jolien ten Brinke
Op donderdag 1 februari vond er weer een veterinair café plaats bij de Wel 
& Vee bar in het MGB. Dit keer waren er drie dierenartsen uitgenodigd om 
te vertellen over verschillende functies die je als praktiserend dierenarts 
kunt hebben. Onder het genot van een tarwesmoothie werden ervaringen en 
keuzes die zijn gemaakt in de weg naar de huidige positie die ze nu hebben 
in de praktijk gedeeld. Kees Uil trapte de avond af en vertelde hoe hij nu in 
de maatschap samen met z’n vrouw van een praktijk in Friesland terecht is 
gekomen. Eén van de vragen die werd gesteld was hoe de verdeling was van 
aan het werk zijn als praktiserend dierenarts en administratieve taken voor 
de maatschap. Kees vertelde dat hij ongeveer 80% van de tijd als praktiserend 
dierenarts aan het werk is en 20% van de tijd met de maatschap bezig is. 
Jonne Twerda sprak als tweede. Hij is ZZP’er en werkt in hetzelfde gebied als 
Kees. Dit leidde meteen tot de vraag of ze dan elkaar niet als concurrenten 
zagen. Dit was zeker niet het geval. Als ZZP’er kun je jezelf uniek maken en 
boeren helpen met problemen die de eigen dierenarts niet meteen zelf zal 
aanpakken. Als laatste was Bart Geurts aan de beurt. Hij vertelde over hoe 
hij met de maatschap waarin hij zat de keuze hee�  gemaakt om door een 
grote keten te worden overgenomen en hoe lastig het soms is om zo’n keuze 
te maken.
Al met al een leerzame avond om na te denken over wat voor positie in de 
praktijk we zelf in de toekomst zouden willen gaan innemen! 

VETERINAIR CAFÉ 
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DIERENNIEUWS

Laten we opnieuw beginnen bij Veerle. Onze mooie 
pink zal rond 24 september bevallen van een mooi 
kal� e en neemt vooral de tijd om er ook voor te 
zorgen dat het een mooi kalf wordt. Ze doet 
tegenwoordig niets liever dan in het stro op de 
Tolakker liggen!

De schapen zijn opnieuw gesponsd en gedekt en worden op 10 april gescand. 
In de tussentijd staan ze lekker buiten op het weiland en kun je ze mooi 
bekijken. We hopen dat er op 10 april goed nieuws komt, maar zeker weten 
we het helaas niet… Als ze wel drachtig zijn dan verwachten we in juli 
lammetjes te hebben!
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De biggen zijn intussen dusdanig gegroeid dat ze verhuisd zijn, namelijk 
naar Buitengewoon varkens! Ze staan op de kinderboerderij in Soest en 
daarnaast staan er ook een paar bij het van der Valk hotel in de Bilt. Lieke is 
drachtig gescand en zal rond 25 mei bevallen van een nieuwe toom.
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PUBQUIZ

Iris � ijssen
Dinsdag 20 februari organiseerde de Gezelliggeitscommissie een leuke 
Quiz-Spelletjesavond. Ieder onder de leiding van een commissielid streden 
de teams “Fret retteketet steekt z’n vinger in de ket”, “Teun/B&B vol liefde”, 
“In the goat”, “Zasss”, “Naam 5” en “Achtergesteld” voor de winst en eeuwige 
roem. De avond bestond uit een hoop leuke en diverse rondes! Om onze 
hersenen op te warmen begonnen we met een ronde met feitjes over geiten. 
Om vervolgens onze lichamen ook op te warmen volgde een actieve ronde 
waarin behendigheid (het eten van een droge worst zonder handen), 
snelheid (het leegdrinken van een pak melk) en ruimtelijk inzicht 
(gummibeertjes in je mond proppen) werden getoetst. Na een korte 
pauze werden alle geheimen op tafel gegooid in de juicy-veefokkers-ronde 
en gingen de voetjes van de vloer bij weer een actief spel. Na een spannende 
muziekronde werd de avond à la Ik hou van Holland afgesloten met het 
verjaardagsspel, en was het alweer tijd voor de prijsuitreiking. Het team “In 
the goat” ging er met de winst vandoor en ze kregen allemaal een prachtige 
prijs. 
Bedankt voor deze leuke avond vol gezelliggeit!
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Wick Belksma
Op 7 januari jl. werd er een lezing biestmanagement gehouden door 
Denkavit. Denkavit is een wereldwijd gerenommeerd bedrijf met 
Nederlandse roots. Het bedrijf brengt wereldwijd onder andere 
kalvermelkpoeder, lammermelkpoeder en biggenvoer op de markt. Denkavit 
is inmiddels in meer dan 60 landen actief en behaalde vorig jaar een omzet 
van 900 miljoen euro. Marijn van Brakel en Mariska van de Vosse hebben 
ons aan de hand van een powerpoint-presentatie een inkijkje gegeven in het 
reilen en zeilen binnen de � rma, maar ook in het beoordelen van 
biestopname bij nuka’s. Vooral dit laatste was interessant omdat Van Brakel 
metingen hee�  laten doen op meer dan 800 bedrijven, waarbij 
bloedmonstertjes zijn genomen van tal van kalveren. Deze werden onder 
andere gebruikt om vervolgens het gehalte immunoglobulines vast te stellen. 
Hiermee kan vervolgens worden bepaald of het kalf voldoende én voldoende 
kwaliteit biest hee�  binnengekregen. Het nemen van deze bloedmonsters is 
mogelijk tot een lee� ijd van twee weken, aldus Van Brakel. Mariska van de 
Vosse hee�  vervolgens uitgelegd waar zo een kalvermelkpoeder uit bestaat. 
Het kwam erop neer dat de kalvermelkpoeder zorgvuldig wordt 
samengesteld uit een eiwitcomponent, bijvoorbeeld weipoeder, een 
vetcomponent, bijvoorbeeld varkensvet, en kruiden zoals oregano. 
Oregano zou enkele antimicrobiële eigenschappen bezitten, waardoor de 
melk niet enkel heerlijk geurt maar de kal� es er ook baat bij hebben. 
Verrassend was dat onder de eiwitcomponent in de kalvermelkpoeder ook 
plantaardige varianten bestaan, gemaakt van erwten of tarwe. Volgens Van 
de Vosse draait Denkavit zijn hand er niet voor om deze plantaardige 
alternatieven door de melkpoeder te mengen, zo lang de kalveren er geen 
last van hebben en het de kostprijs drukt. Als kers op de taart werd ons 
aangeboden wat van de losse componenten te proeven, wat niemand 
weigerde. Ondanks dat de kalvermelkpoeder niet zo lekker smaakte als dat 
hij rook, snappen we nu wel dat kal� es van Denkavit houden...

LEZING BIESTMANAGEMENT
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Silke Ros
Nadat het RVB’en van december helaas moest worden afgelast vanwege een 
zieke inspecteur konden we in januari er weer tegenaan. Tijdens deze 
winderige avond van dinsdag 23 januari zijn wij afgereisd naar het mooie 
Schalkwijk. Deze keer waren we met een wat kleiner groepje met veel 
ervaren mensen, maar ook hier en daar een sjaars.
Op het prachtige bedrijf van boer Vernooij stonden er hele mooie koeien op 
ons te wachten. Bij de eerste koe was ik achteraf gezien met een te 
pessimistische instelling begonnen met keuren. Door deze slechte instelling 
te veranderen ging de tweede koe al een stuk beter. Helaas was er al veel 
schade aangericht en had ik door alle strafpunten nog maar 6 punten over.
Dan maar snel met een schone lei door naar de 5 vaarzen. Frame en type 
gingen nog niet zo goed. De uiers gingen ook maar matig als je niet rekening 
houdt met wanneer de koe voor het laatst is gemolken. Het beoordelen van 
het beenwerk ging uitmuntend met maar enkele strafpunten. Het was zeker 
niet mijn beste resultaat, maar oefening baart kunst.
Het was zeker een geslaagde avond in het mooie Schalkwijk, door naar de 
volgende.

RUNDVEEBEOORDELEN 
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VACCINEREN EN COUPEREN 
KUN JE LEREN

Sanne Kearns
Op maandag 26 februari mochten wij een keer meekijken met het 
couperen en vaccineren van de biggen op de Tolakker. Samen met Jan gingen 
we richting de tomen met jonge biggetjes. Hier stond een apparaat klaar in 
de gang waarbij alles in een lopende band achter elkaar gedaan kon worden. 
Dit zorgt ervoor dat het biggetje zo kort mogelijk en zo min mogelijk stress 
ervaart. Jan legde uit hoe het apparaat werkt en waarom dit gedaan moet 
worden. Eerst worden de staarten gecoupeerd met behulp van een 
ijzerdraadje dat gloeiend heet is. Dit wordt gedaan om staartbijten bij 
varkens te voorkomen. Daarna krijgen de biggen een oormerk zodat 
altijd getraceerd kan worden waar ze vandaan komen. Vervolgens krijgen 
ze een naaldloze ijzerinjectie. Je drukt het biggetje tegen een spuitmond 
aan en door middel van luchtdruk wordt dan de ijzerinjectie toegediend. 
De biggen krijgen deze injectie, omdat ze snel een ijzertekort oplopen. 
Hierna worden ze nog geënt. We stonden allemaal aandachtig te luis-
teren en toen Jan een aantal biggen voor had gedaan, was het toch best 
spannend om het zelf te proberen. Maar iedereen hee�  een aantal bigge-
tjes mogen doen en na a� oop viel het best mee. Het was een super leer-
zame ochtend en een leuke manier om alvast wat ervaring op te doen!



 Wist je dat MSD Animal Health in Nederland met ruim 2.000 medewerkers dag in dag 
uit werkt aan de beste geneesmiddelen voor dieren? Wil je meer informatie over 
MSD Animal Health? Of wil je de site van Boxmeer  weleens met eigen ogen zien? 
Neem dan contact  met ons op via msdahsecretariaat@merck.com.  

www.my-msd-animal-health.nl

SAMEN WERKEN 
AAN GEZOND VEE

Blĳ e en gezonde koeien en varkens die optimaal bĳ dragen 
aan het bedrĳ fsresultaat van veehouders. 

Daar willen we samen met jullie aan werken!
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EXCURSIE: FOR FARMERS

Jelle Schutte
Woensdagochtend 6 maart zijn wij vertrokken richting Lochem om een 
bezoekje te brengen aan een fabriek van ForFarmers. We zijn hartelijk 
ontvangen en door lekkere stoelen en een overvloed aan lekkers te drinken 
en eten te verzorgen konden wij bijkomen van de reis. Er is ons verteld hoe 
ForFarmers a.d.h.v het CirQlar Nutrition principe e�  ciënt reststromen uit 
de humane voedselindustrie hergebruikt als hoogwaardige diervoeding. 
Daarnaast zijn we rondgeleid waarbij we een kijkje kregen in het hele proces, 
van lossen, tot product ontwikkelen (varkensbrok op de locatie waar wij 
waren), tot het produceren van de brok. Al met al een zeer nuttige en 
plezierige dagbesteding. 



16

BOERENBLOED

Ellen Schut
Beste Veefokkers,
Ik ben Ellen Schut en deze keer is mij gevraagd om wat te schrijven over het 
bedrijf van mijn ouders. Mijn ouders runnen samen een melkveebedrijf in 
de, o zo mooie, Achterhoek. 

Het verhaal van ons bedrijf begint bij mijn opa. Hij was niet de oudste thuis 
en ondanks dat hij het meest met boeren had van zijn broers, mocht hij z’n 
vaders bedrijf niet overnemen. Dus begon hij voor zichzelf. Met zijn 
spaargeld pachtte hij een boerderij met 21 hectare grond en met 14 koeien.  
Door de jaren heen kon hij steeds kleine stukjes grond erbij pachten en toen 
m’n pa in de maatschap kwam, zijn ze grond gaan kopen.

De boerderij die we pachtten was best aan de oude kant en we hadden veel 
kleine stukjes grond verspreid liggen. Met samenwerking met de kavelruil 
zijn we gaan kijken of we de boerderij konden verplaatsen. Hierdoor zijn we 
in 2007 terechtgekomen in Harfsen. Mijn vader zit nu ook in het 
kavelruilbestuur. Hij hoopt dat hij boeren kan helpen zoals wij ook zijn 
geholpen.

Nu hebben we ongeveer 120 melkkoeien, 85 stuks jongvee en gebruiken we 
65 hectare grond, 15 hiervan huren we, 50 hectare is in eigendom. Hiernaast 
hebben we ook 4 hectare natuur. Onze koeien produceren gemiddeld 10500 
kg per jaar met 4.50 vet en 3.60 eiwit.  En per 1 april leveren we onder het 
keurmerk ‘natuurlijk melk’ aan DOC.

Sinds september staan er 2 melkrobots in onze stal (Lely A5).  Mijn ouders 
zijn hier ontzettend blij mee. We hadden namelijk geen � jne melkstal. De 
koeien wilden nooit de melkstal in en ook niet eruit. Hierdoor kon je nooit 
alleen melken. Verder was de melkput ook te diep, waardoor ik soms zelf op 
een kratje moest staan om erbij te kunnen (en ik ben 1.70m).  
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Wij fokken Holstein koeien en gaan hiermee naar keuringen, zo doen we 
mee met Fokveedag Bathmen-Laren, wintershow Lochem en de HHH.
Naast onze Holstein koeien houden we ook af en toe een koe aan voor vlees, 
dit is dat puur voor onze eigen consumptie. Eerst deden we dan vaak 50/50 
Holstein/Belgisch blauw, maar nu willen we ook iets meer naar andere 
rassen kijken. Zo hebben we nu een 75% Belgische blauw in de diepvries en 
een Black Angus pink.

Ik zeg altijd dat m’n pa een koeienboer is, want om machines gee�  hij niet 
veel.  We hebben 2 kleine MF-trekkers, een schudder, een hark, slotenmaaier, 
kunstmeststrooier en een voerwagen. Maaien en inkuilen laten we door een 
loonwerker bij ons in de buurt doen. We telen gras, maïs, luzerne en 
voederbieten. Verder hooien we zelf veel hooi om alle dieren daarvan bij te 
voeren.

We weten nog niet zeker of er een opvolger voor ons bedrijf is. Mijn zwager 
werkt als stieradviseur bij CRV en mij lijkt het ook mooi om de boerderij 
over te nemen. Ondanks dat er misschien geen directe opvolger is, zijn mijn 
ouders gepassioneerd om beetje bij beetje het bedrijf iets mooier te maken!
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VEEFOKKER IN VEEWEGGISTAN

Femke Lenes
Afgelopen december zijn wij met een groepje studenten naar het verre 
Malawi afgereisd. Hier hebben wij meegekeken en meegeholpen met 
verschillende projecten van Dierenartsen Zonder Grenzen. Zo hebben wij 
onder andere honden gecastreerd en gevaccineerd tegen rabiës, en kon een 
bezoekje aan de lokale boeren natuurlijk ook niet ontbreken. 

Melkveebedrijven zoals een Veefokker die zich in 
Nederland voorstelt, zijn in Malawi niet te vinden. Het 
gemiddelde ‘bedrijf ’ bestaat uit 1 à 2 koeien, met een 
gemiddelde productie van 7 Liter per dag. De koeien 
werden ’s ochtends gemolken en de melk werd voor 
eigen consumptie gebruikt of naar een 
melkverzamelpunt gebracht. Dit is eigenlijk een soort 
mini-melkfabriekje, waar de melk gewogen werd en 
getest op verdunning met water. Vervolgens kwamen 
kooplieden langs die de melk afnamen en verkochten in 
de stad. De grootste uitdaging die hierbij kwam kijken washet zorgen dat de 
melk niet over de datum ging. 

De temperaturen zijn hoog in Malawi en de melk 
wordt vaak getransporteerd in plastic emmers op een 
motor, wat ervoor zorgde dat dagelijks veel melk niet 
meer bruikbaar is voor consumptie en dus weggegooid moet worden. De 
boeren vertelden ons dat een 
koelsysteem noodzakelijk is bij grotere 
hoeveelheden melk, maar dat dit vaak 
te duur is om aan te scha� en. De 
melkprijs in Malawi ligt op 300 
Malawiaanse Kwacha per liter, dit is 
omgerekend zo’n 15 cent/liter.
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                                                                      Op het gebied van vruchtbaarheid hebben  
          de Malawiaanse boeren al � inke stappen   
          gemaakt. Er wordt geïnsemineerd door 
          speciaal getrainde personen, en    
                 hiermee behalen ze  goede resultaten! 
          Boeren hebben les gekregen over het her  
          kennen van de tocht zodat de koeien zo   
          snel mogelijk weer drachtig worden 
(eerder was een tussenkal� ijd van 2-3 jaar niet vreemd). Dit is gunstig voor 
de melkproductie, maar zorgt ook voor een snellere uitbreiding van de 
veestapel. Ook de Holstein koeien zijn nu in opkomst in Malawi, mede door 
de mogelijkheid om te insemineren en doordat de producties in de westerse 
wereld daar niet onbekend zijn. 

Naast koeien loopt in Malawi natuurlijk nog veel meer vee rond. Zo kom je 
overal geiten tegen, en schrik niet als er ineens een kudde de weg oversteekt. 
Het zijn een soort berggeiten en ze worden gehouden voor het vlees. Ook 
worden er nog kippen, varkens en een handje vol konijnen gehouden. 

Nadat wij twee weken DZG-projecten hebben bezocht, was het tijd om de 
rest van Malawi te verkennen en hebben we van alles beleefd. We hebben een 
fantastische tijd gehad en het was zeker een ervaring om nooit te vergeten!
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SCHAPENSTAGE

Bart Veld
Beste Veefokkers,

Voor mijn keuzevak Pediatrie heb ik een week meegelopen op het 
schapenbedrijf van de Familie Nan in Nibbixwoud (NH). Deze heb ik 
gevonden door kijkje te nemen in de prachtige schapenmap die de KHZH 
weer in elkaar hee�  gezet! Op dit bedrijf lopen 320 Swi� er ooien die Dennis 
(veehouder en tevens dierenarts) afgelopen jaar hee�  gekocht. Hiervoor had 
hij maar liefst 800 Swi� er ooien, dus hij is � ink in aantal verminderd. Deze 
keus hee�  hij helaas moeten maken omdat hij veel last had van 
zwoegerziekte die ze niet onder de duim kregen.
De nieuwe ooien en rammen zijn allemaal zwoegervrij, hierdoor krijgt hij 
een mooie subsidie die het werk toch allemaal mogelijk maakt. De rammen 
die hier lopen zijn vooral Texelaars, met een enkele Swi� er en een Charolais. 
De lammen zijn dus allemaal verschillend en dit maakt het elke keer weer 
een verrassing als ze uit moeders komen. De Swi� er-Swi� er ooilammeren 
wil Dennis weer aanhouden om mee verder te fokken.

Doordat Dennis diergeneeskunde gestudeerd 
hee�  mag hij zelf alle ingrepen doen en medicijnen 
inkopen. Dit maakte het voor mij ook makkelijk om 
mee te kijken bij enkele ingrepen en mocht ik zelf 
ook vaak medicijnen toedienen indien nodig. 
Daarnaast heb ik natuurlijk heel erg veel mogen 
verlossen.

Ondanks dat we op de studie toch meer les 
krijgen in niet te snel in te grijpen en de moeder
maar even de gang te laten gaan, blijkt het toch 
wel � jn om een lam dan maar even te verlossen 
zodat je nog een beetje op tijd in je bed ligt. Zeker 
hierdoor heb ik toch behoorlijk wat lammetjes ter 
wereld gebracht, een super leerzame ervaring!
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Verder doe je de gebruikelijke dingen zoals; voeren, hokken opstrooien, de 
� es geven aan potlammeren en heel erg veel rondjes lopen om te kijken of er 
toch niet stiekem ergens al een pootjesblaas uithangt. Het mooiste van het 
werk is dat het heel zichtbaar is wat je doet. Wanneer een lammetje heel veel 
moeite hee�  met opstarten, maar na een aantal dagen goede zorg met de � es 
en elektrolytenwater toch weer vrolijk tussen de andere lammetjes rent is het 
voor mij helemaal geslaagd!

Na al dat schapenwerk is toch zelfs een schapenboer toe aan wat andere 
dieren, dus hebben we ook een uitstapje gemaakt naar PaasVee in het pitto-
reske Schagen. Een vee tentoonstelling waar dikbil fokkers vanuit het hele 
land naartoe komen. Hier stonden onder andere de kanjers van de familie 
Heijdra, die we hebben mogen bewonderen. Mijn complimenten aan de 
charmant geklede Menno en zijn imposante stier!

Al met al was het een super leerzame en vooral erg gezellige week, waarbij 
Dennis niet uitgepraat raakte over de mooie verhalen die hij al in zijn carriè-
re hee�  meegemaakt! Ik raad dan ook iedereen aan om eens een kijkje te          
nemen in de schapenmap en gewoon ergens 
heen te gaan. Laat je verrassen door de 
mensen, omgeving en dieren. Dan leer je het 
allermeest!

SCHAPENSTAGE
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Jette van Kooten
Na het daverende succes van vorig jaar, werd de yogasessie tussen de 
lammetjes dit jaar gelukkig weer georganiseerd! Ik was niet de enige die 
enthousiast was na deze aankondiging, want binnen korte tijd zat de 
inschrijving vol. Deze yoga-sessie kwam als geroepen en brak op woensdag 
lekker de week. Na een drukke studiedag mochten we een schapenstront-vrij 
plekje zoeken in het stro en onze handdoekjes en kleedjes uitspreiden (er 
was echter geen garantie dat je kleedje ook stront-vrij bleef). Niet alleen de 
studenten maar ook de schapen hadden er zin in, en er was dan ook niet 
alleen interactie met de lammetjes maar ook met de ooien. Dit leidde ertoe dat 
de yoga iets minder rustgevend was dan normaal. De schapen en lammetjes 
zorgden voor wat verstoringen van de oefeningen, wat leidde tot hilarische 
situaties. Wat betre�  mobiliteit was de sessie zeer functioneel en iedereen 
hee�  zich in, voor de één iets meer dan de ander, onmogelijke houdingen 
weten te wurmen. De yoga sessie sloot af met een korte meditatieve sessie 
waarna er nog genoeg tijd was om met de lammetjes te knu� elen. Ik vond het 
weer geweldig en hoop dan ook dat dit succes volgend jaar weer doorgezet wordt!

LAMMETJESYOGA



25

Rimmer Jansma
17 februari was het weer tijd voor het veterinair kampioenschap 
rundveebeoordelen. Een gezellige avond koeien kijken, waarbij het ook nog 
echt ergens om draait. De 5 winnaars van deze avond mogen 
sowieso meedoen aan het LSCV, dit is het landelijk studenten 
kampioenschap rundveebeoordelen. Deze avond werd begeleid door 
inspecteur Engbert Jan Ruitenberg. Hij hee�  ons eerst even een opfriscursus 
gegeven met koe 33, de moeder van verenigingskalf Charlotte’s Veerle, als 
model. Engbert Jan was erg te spreken over deze oude koe; een koe met veel 
diepte, kracht en beste benen. Niet voor niks dat ze de 100.000 liter melk vol 
hee�  kunnen maken. Laten we hopen dat Charlotte’s Veerle ook zo’n beste 
koe wordt!
Uiteindelijk moest iedereen 5 vaarzen op rij zetten en aan de hand van deze 
uitslag werden de winnaars bepaald. Het was een beste groep vaarzen, maar 
wel moeilijk om te beoordelen. Uiteindelijk waren er 5 Veefokkers met de 
hoogste score, zij mochten een mondeling doen. Tijdens die mondeling 
probeer je uit te leggen waarom je beste vaars op 1 staat en waarom die beter 
is dan de nummer 2 en zo verder. Het is belangrijk om positief te blijven en 
de sterke punten van elke koe te benoemen. Iris � ijssen had de meeste 
punten bij het beoordelen, dus die mocht de kop a� ijten. Verder zaten 
Kasper, Evelien, Doortje en ikzelf bij de top 5 en we hebben allemaal een 
goede poging gedaan. Na de tijd hebben we nog even gediscussieerd over 
welke vaars nou eigenlijk het beste was onder genot van een kop ko�  e of een 
biertje. Het was een gezellige en leerzame avond (mede omdat Cambuur had 
verloren van NEC, #SCH).

VETERINAIR KAMPIOENSCHAP 
RUNDVEEBEOORDELEN
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BEGINSELEN 
VARKENSHOUDERIJ

1

Evelien Katerberg
Op 12 maart werd een lezing over de beginselen van de varkenshouderij 
gegeven. Na gezellig samen te hebben gegeten in de Veefokkerskamer, kwam 
Wouter Heitkamp (voormalig Veefokker en werkzaam bij Varkensartsen) 
ons zeer enthousiast vertellen over zijn vak.
Hij begon met een introductie van de varkenshouderij: ‘Welke soorten 
bedrijven zijn er en wat speelt er momenteel in de sector?’. Vervolgens ver-
telde hij natuurlijk over de rol van de dierenarts hierin, die voornamelijk uit 
bedrijfsbegeleiding bestaat. Ook maakten we kennis met de meest 
voorkomende behandelingen en kregen we een paar recente casussen 
voorgeschoteld. Een operatie komt zelden voor, maar regelmatig snijdt 
Wouter een dood varken open om de oorzaak van overlijden te achterhalen, 
waarbij af en toe heel interessante bevindingen aan het licht komen.

Naast de inhoudelijke kennis is communicatie van groot belang. Zo sprak 
Wouter van de 80/20-regel, waarmee hij bedoelde dat 20% van zijn werk 
kennis is, maar dat het overgrote deel draait om goed communiceren. Niet 
alleen bij overleg over een klinisch probleem, maar ook bij alle kopjes ko�  e 
die hij met de varkenshouders drinkt en een hoop “blablabla”, zoals hij dat 
zelf mooi verwoordt.

Naast het contact met de varkenshouders vindt Wouter de vernieuwing in de 
sector heel leuk. Hij werkt samen met collega’s aan allerlei onderzoeken en is 
momenteel bezig met eentje over wateropname bij varkens.

Na ruim twee uur aandachtig te 
hebben geluisterd kwam de avond ten
einde. Wouter gaf ons een advies mee: 
‘Kijk naar het varken, en loop zo vaak 
mogelijk mee met een dierenarts’. Je 
mag Wouter zelf daar ook zeker eens 
voor bellen.
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LOEIT HET NIET,

‘Ik heb genoeg hectares voor ons 
twee’

- J. Alkemade tegen J. Bruggink

‘35 jaar geleden heb ik 3 miljard vrouwen 
teleurgesteld’
- A. van Nes

‘Volg je hart...
En soms je piemel’

- E. Koornneef

‘Water hee�  twee vaste vormen, ijs en 
komkommer’
- R. de Regt



DAN BOEIT HET NIET

‘Heb je bij co-schap paard dan 
alleen paard?’

- R. Jansma 

‘Discussie tussen mij en Jiska, zij is die-
renarts en ik ben Bart. Dus het was 

duidelijk wie er gelijk had’
- B. Bokkers

‘Hoe kan je een mol 
euthaniseren?

Levend begraven’
- F. Ret
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UIT HET VELD GESLAGEN?

Georgette Wouda, VetSouth Ltd Winton New Zealand.
Beste Veefokkers
Deze keer een berichtje uit Nieuw Zeeland. Afgelopen jaar in juni had ik de 
eer om voor een aantal van jullie Veefokkers een lezing te doen over hoe het 
is om landbouwhuisdierenarts in Nieuw Zeeland te zijn. Onze praktijk is 
inmiddels “vrienden van de Veefokkers” geworden dus wellicht zullen jullie 
in de toekomst meer van ons horen. Voor degene die niet bij de lezing waren 
zal ik mij even kort voorstellen: Ik ben Georgette Wouda, veearts in NZ 
sinds mijn afstuderen in Utrecht in 2003. Na een paar jaar op het 
noordereiland gewerkt te hebben ben ik sinds 2006 in het uiterste zuiden van 
het zuidereiland waar ik in de landbouwhuisdieren praktijk Vetsouth terecht 
kwam, en mij in 2010 heb ingekocht. VetSouth is onderdeel van een grotere 
groep praktijken, verspreid over NZ. VetSouth klinieken zijn voornamelijk 
in de provincie Southland, waar ik in de Winton branch werk. Mochten jullie 
ooit geinteresseerd zijn in een buitenlandse stage plek en/of werk 
mogelijkheden email me gerust (georgettew@vetsouth.co.nz).
Hieronder deel ik een artikel met jullie van een bij ons veel voorkomend 
ziektebeeld “plaveiselcelcarcinoom in het oog” o� ewel “cancer eye”. We 
deelden dit artikel recentelijk in onze nieuwsbrief voor onze boeren (vandaar 
dat het in the engels is...). Cancer eye. What is it and what can you do?
Dairy vets in New Zealand see cancer eye in beef and dairy cows very 
commonly. As the name suggests it’s a cancer of the eye. It can a� ect the eye-
lids, eyeball or third eyelid- the eyelid that slides across the eye. � e proper 
name is squamous cell carcinoma and it is asbad as it 
sounds. Why do cattle get it? � ere are a few factors 
that lead to this tumour, environmental, viral and 
genetic factors are said to play a role in its development. 
It is most commonly seen in unpigmented tissue 
(commonly white faced animals but not just localised 
to these) and is related to ultraviolet radiation. Not too dissimilar to skin 
cancer in humans. With NZ cattle being outside constantly, their exposure 
to (harsh) sunlight is high and therefore their risk of developing skin and eye 
cancers is increased.
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What does it look like? � e initial stages of cancer eye is usually slow. It may 
just present as a tiny knobbly growth on the third eyelid which can be hard 
to detect. � ey may have a slight discharge from the eye due to irritation.
Over time, the tumour will usually continue to grow in size, eventually 
becoming a large mass that becomes necrotic and foul smelling. Lymph 
nodes around the head may become swollen due to it spreading. Early stage 
of cancer eye – easily removable.
What do you do about it? Quite o� en, people confuse this 
with pink eye initially. A tube of eye ointment is sometimes 
given however with cancer eye there will be no 
improvement. A� er this a vet visit is highly recommended. 
Like most types of cancer, early detection leads to better 
outcomes. Early surgical removal of the lesion provides the 
best outcome. � e prognosis is a lot better when the lesion 
is small in size as we are able to get good margins.
A cell le�  behind is enough to seed another tumour. Sometimes just the 
third eyelid can be removed, other times the whole eye might need to be 
removed. In some cases nothing can be done and calling pet food is the only 
thing le� . In this case eye removal might be best option, providing the lymph 
node hasn’t been involved yet.
If the tumour has invaded local lymph nodes or it has migrated into tissues 
around the eye then removal is not an option and humane euthanesia will 
be the only thing le� . � e issue when it gets to this stage is compromised 
animal welfare. A blown out eye leaking pus and rotting is obviously very 
painful and one that we aim not to have on farm. A case of cancer eye gone 
way to far. When you are working the back end of a cow everyday and/or 
only might see one side of her face as she walks 
onto the milking platform or into the herringbone,
it is not easy to see what is going on at the front 
end but it should be good stockmanship and 
practice to have a good look at your cows’ eyes 
periodically. Early stages of cancer eye can easily 
be removed and are less likely to recur.

way to far. When you are working the back end of a cow everyday and/or 
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KOPPELDIAGNOSTIEK

Joost Boerrigter en Susanne de Groot
De liefde vinden op de Vet-Inn. Is dat een aanrader of moet je er niet aan 
beginnen? Ongeveer tien jaar na de eerste ontmoeting in de � etsenkelder is 
dit een uitstekende gelegenheid om te evalueren. 

Want naar goed diergeneeskundig gebruik doen wij, Susanne de Groot en 
Joost Boerrigter,  mee met de traditie van de diergeneeskundige relaties. 
Sterker nog, een Veefokkers stel. Een tijdje terug beschreven Marlieke en 
Nick op deze plek hun ervaringen. Voor de volgende Koeieletters wil ik 
graag alvast Marco Bakhuis en Wiona Zwiep nomineren. 

Susanne werkt bijna vier jaar bij Markgraven Dierenartsen in Harbrinkhoek, 
Joost bij Dierenkliniek Oldenzaal-Losser. We wonen samen in Vasse, een 
prachtig stukje Nederland. Je � ets zo met je mountainbike de natuur in en 
� les bestaan hier alleen op de radio. Ondanks dat we Utrecht nog vaak 
missen, zijn we ook erg blij met ons plekje in Twente. 
Zoals Daniël Lohues zong: ‘Jij woont hier ver vandaan, zegg’n ze elders in het 
land, dan zeg ik insgelijks, u ook, a’j ‘t ziet van disse kant.’

Gezien dit stuk een evaluatie is van een Veefokkers stel, lijkt een 
wetenschappelijke benadering mij de beste aanpak. De nulhypothese luidt 
als volgt: Er is niets beter dan een relatie met een Veefokker. 

Om deze hypothese te toetsen is een kleine zoektocht in de literatuur 
gemaakt. De literatuur omvat de lieve woordjes wanneer de wederhel�  
terugkomt van het werk.
‘Je stinkt naar een vieze baarmoeder. Ga je eerst even douchen voor het 
eten?’ Of: ‘Ik zit weer helemaal onder de stront, wil je een knu� el?’ Ook: 
‘Hoeveel heb jij er vandaag doodgemaakt?’ kwam meerdere keren voor in de 
literatuurstudie. Vergeleken met normale koppels komen deze zinnen 
signi� cant meer voor bij Veefokkers koppels. 

Maar is dit signi� cante verschil genoeg om de nulhypothese te verwerpen? 
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Misschien is de wetenschappelijke aanpak niet de beste om dat te toetsen, 
want het is ook gewoon heel leuk om hetzelfde beroep te hebben. Lekker 
klagen over hechtdraad dat in je vingers snijdt of over een telefoontje om 4 
uur ‘s nachts. Je snapt elkaar en dat begrip is weleens nodig. Je werkdag loopt 
namelijk vaak anders dan verwacht en eindigt niet altijd op de tijd die je 
wenst. 

Maar ook de voldoening als je een verlossing tot een goed eind hebt 
gebracht, kan op begrip rekenen. Dan heb ik het nog niet eens over de
praktische voordelen gehad, zoals het lenen van elkaars spullen wanneer de 
eigen auto steeds leger raakt tijdens de weekenddienst.

Zijn er dan naast werk nog wel genoeg onderwerpen om over te kletsen? 
Uiteraard, tot het toetje praten we nog over diergeneeskunde, daarna niet 
meer. Die afspraak is een aanrader. Dan hebben we het over de wielren� ets, 
onze leenpoes Guus of over de Rd-waarde van de isolatie waarmee je een dak 
isoleert. Bij dat laatste weet je trouwens dat je studententijd de� nitief voorbij 
is. 

Terugkomend op de nulhypothese van dit onderzoek. Er is niets beter dan 
een relatie met een Veefokker. Ondanks de signi� cante verschillen met een 
normale relatie, hebben we besloten de nulhypothese te behouden. Dus 
mensen, doe je best om punten binnen te harken in het 
snipsnavel-klassement. Ga naar de 
commissieborrel en de Vet-Inn. Geniet van 
de studententijd. Mocht je geluk hebben en 
met een andere Veefokker aanpappen, laat je 
dan vooral niet tegenhouden en maak er wat 
moois van!
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EXCURSIE: DEN EELDER

Marije Breteler
Donderdag 14 maart vertrokken we net na de lunch naar Den Eelder. Het 
was super mooi weer dus toen we aankwamen konden we zonder jas in de 
zon aan de rondleiding beginnen. Bij binnenkomst kregen we gelijk een 
kopje ko�  e aangeboden met een plak ontbijtkoek. Vooral de roomboter op 
de ontbijtkoek viel erg in de smaak. Ernst vertelde hoe hij samen met zijn 
vrouw Jacomine is begonnen met het maken van zuivelproducten. Later 
vertelde hij van alles over het bedrijf en de toekomstplannen. Ondertussen 
konden wij genieten van echte Den Eelder melk en karnemelk. Naast het 
bedrijf vertelde Ernst ook over zijn relaties met onder andere Lely en 
supermarktketens. Na deze interessante introductie begonnen we aan de 
rondleiding. Ernst liet ons het hele bedrijf zien. We hebben door het raam 
naar de zuivelfabriek gekeken. De fabriek draait elke dag en 4 nachten in de 
week. We liepen door de stallen waar Ernst vertelde over de koeien en 
robots. De dieren worden hier in verschillende groepen gehouden met in 
elke groep één robot. In totaal waren er 600 koeien op dit bedrijf en 150 
koeien op een extern bedrijf. Komend jaar wordt er een nieuwe stal 
gebouwd, waar alle koeien in passen met gloednieuwe Lely A5 robots. Ook 
liet Ernst zijn transitiestal zien. Hier gaan de dieren aan het begin van de 
droogstand heen en hier kalven ze af in 
ruime stroboxen. Na a alven blijven de 
koeien nog 45 dagen in deze stal. De 
vaarzen gaan gelijk naar de andere stal als 
ze hebben afgekalfd. De mest gaat door 
een vergister waarna het eruit komt als 
digestaat en er komt methaangas vrij. Het 
methaangas uit de mest wordt omgezet in 
stroom voor de zuivelfabriek. De digestaat 
wordt gescheiden in een dikke en dunne 
fractie. De dikke fractie gaat nog door een 
compesteerder en dat gebruiken ze voor 
de diepstrooiselboxen. De dunne fractie 
wordt opgeslagen in een mestzak en 
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uitgereden over het land. We sloten de rondleiding af met een kopje ko�  e. 
Nadat we alle vragen hadden gesteld en de MPR uitslag hadden bekeken was 
het tijd om weer naar Utrecht te gaan. We kregen nog een tas met 
yoghurt en vla mee. Nadat Rimmer nog een paar keer herhaalde hoe lekker 
de roomboter was, kregen we daar ook allemaal een bakje van mee. Het 
was dus een zeer gezellige en interessante middag.
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ONDERZOEK VAN EEN MASTERSTUDENT

Bier&Pizza Gratis training

Accreditatie

Maar wat doet Dactari nou eigenlijk voor jou
als student?

“Op jezelf vertrouwen als
student richting de

praktijk”.

9 november @ botanische
tuinen in Utrecht

PE-veterinair is een
onderdeel van Dactari
en houdt jouw Capita

Selecta punten bij.

Zin in pizza en een
drankje? Kom langs

bij een van de
bier&pizza avonden en

kom in contact met
andere veterinaire

professionals!

Ons Dactari Fonds

Wij sponsoren de
Student Innovation

Award bij het
keuzevak

Communicatie en
Marketing!

Word hier gratis
aspirant lid!

Frouke Attema
Lieve Veefokkers,
Omdat ook ik eraan moest geloven om op een punt in de master mij aan het 
fenomeen onderzoek te wagen, heb ik vorig jaar mei eens rond gekeken wat 
er in mijn voorkeursperiode zoal te doen was. Een stuk sneller dan ik had 
verwacht had ik iets gevonden, Ruurd Jorritsma had namelijk plannen voor 
een onderzoek dat iets te maken had met ontwormingsmiddelen en koeien. 
Een aantal maanden later in oktober ben ik begonnen en eerlijk gezegd werd 
het me toen pas echt duidelijk wat ik ging doen. 

Het doel van mijn onderzoek was het in kaart brengen van het gebruik van 
anti-parasitaire middelen bij melkvee, uitgedrukt in dierdagdoseringen. Zo-
als we allemaal wel weten worden anti-parasitaire middelen gebruikt om te 
voorkomen dat dieren een infectie krijgen of geïnfecteerde dieren te behan-
delen. Helaas hee�  het gebruik van deze middelen ook negatieve e� ecten, 
zoals de opkomende resistentie, maar ook de impact op het milieu is vrij 
fors. Vandaar dat er interesse is in op welke schaal deze middelen worden 
gebruikt. Ik heb dit bepaald voor een klein stukje Nederland, namelijk het 
praktijkgebied van de ULP.  Van de ULP heb ik per bedrijf de verkoopgege-
vens van deze middelen gekregen. Per verpakking heb ik bepaald hoeveel 
kilogram koe je daarmee kon behandelen en dit gecombineerd met de dier-
aantallen per bedrijf en gemiddelde gewichten per lee� ijdscategorie heb ik 
per bedrijf de dierdagdoseringen bepaald. 

De conclusie: er was enorm veel variatie, waar er veel bedrijven niks hadden 
gebruikt, waren er ook bedrijven die een waarde van meer dan 150 behaald 
hadden (wat dus wil zeggen dat op dat speci� eke bedrijf in dat jaar een 
gemiddeld dier 150 dagen is blootgesteld aan anti-parasitaire middelen). De 
nodige beperkingen meenemend, zoals bijvoorbeeld dat je niet weet of die 
ene � es Butox jaren op de plank blij�  staan en over een spanne van vijf jaar 
gebruikt wordt, deden de resultaten vermoeden dat het ene bedrijf nog wel 
wat kan leren van het andere. 
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ONDERZOEK VAN EEN MASTERSTUDENT

Want het zou toch mooi zijn als we het gebruik kunnen verminderen, om zo 
de dieren die het nodig hebben e� ectief te kunnen blijven behandelen en te-
gelijk ook de e� ecten op de omgeving te beperken. Wat ik verder heb geleerd 
deze weken, is dat het je zo verdiepen in één onderwerp best leuk is, dat het 
heel � jn is om het af te die je ervoor had staan, maar ook dat elke dag achter 
een laptop zitten niet iets voor mij is.
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“Op jezelf vertrouwen als
student richting de
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AAN HET VOERHEK: 
PREISTAMPPOT

Jolien ten Brinke
Preistamppot met roomkaas
Ingrediënten (4 personen)
·       1,2 kg kruimige aardappelen
·       2 preien
·       2 uien
·       2 tenen kno� ook
·       125 g roomkaas met kruiden
·       25 g verse bieslook
·       200 g gerookte kipreepjes
·       Peper
·       Zout

Bereiden
1. Schil de aardappelen en snijd ze in stukken. Kook de aardappelen in 

ongeveer 20 minuten gaar.
2. Was ondertussen de preien en snijd in ringen. Snijd de uien in halve 

ringen en de kno� ooktenen in kleine stukjes.
3. Bak de prei, ui en kno� ook ongeveer 10 minuten.
4. Giet de aardappelen af en stamp ze � jn met een pureestamper.
5. Snijd de bieslook � jn. Meng de gebakken prei en ui, de roomkaas, bies-

look en kipreepjes door de puree en breng op smaak met peper en zout.

Vind je dat er in dit recept, als een echte carnivoor, veel te weinig vlees zit? 
Voeg dan nog een rookworst toe.

Eet smakelijk! 





40

������������
Wanneer ik dit schrijf is het Pasen, het feest van de opstanding van Jezus 
Christus, waardoor er een nieuw begin mogelijk is. Na 40 dagen van voorbe-
reiding (vasten) mogen nu 40 dagen feest volgen. Wanneer je dit leest is het 
waarschijnlijk Pinksteren (geweest), dus nu een paaspreek rond Pinksteren. 
De meeste mensen kennen Pasen vooral van de eieren, al dan niet mooi be-
schilderd. Ook een ei staat voor een nieuw begin, nieuw leven, een kuiken in 
de dop, althans wanneer het ei bevrucht is. De lente gaat ontluiken, bladeren 
komen weer aan de bomen, het land wordt ingezaaid voor de nieuwe oogst, 
als dat niet al gebeurd is. In de rundvee en varkenshouderij is dat nieuwe 
begin continu, koeien kalven, zeugen werpen, na een periode van voorberei-
ding (transitie noemenwe dat dan).

Ook als student heb je een nieuw begin, na afstuderen ga je vaak beginnen 
aan een werkzaam leven als dierenarts, spannend. Nieuwe collegae, nieuw 
praktijkgebied, nieuwe boeren, overal moet je aan wennen. Ook hier is een 
goede voorbereiding op zijn plaats. Vaak vraag ik een student waar hij
(meestal zij) over 10 jaar wil staan, omdat dit belangrijk is voor de keuzes 
die hij nu maakt. Nu bedenken waar je heen wilt, want anders ben je straks 
ergens waarvan je je afvraagt hoe je er gekomen bent, maar vooral hoe je er 
vandaan komt. Dat geldt voor de keuzes in de nieuwe Master en ook voor de 
activiteiten die door studentenverenigingen (vooral de veefokkers) georgani-
seerd worden. Laten die je voorbereiden op wat
je later wilt doen. En kijk ook breder, ontwikkel je
 in algemene kennis, in‘wijsheid’. En meer nog, 
wat vind je belangrijk inhet leven? 

Waartoe wil je hier op aarde zijn? En uiteindelijk, 
vier ook je successen, want net als bij Pasenn mag 
je na een gedegen voorbereiding ook feest vieren.

COLUMN



PUZZEL



Wil jij je talenten inzetten om de wereld in 2050 van genoeg voedsel te voorzien? 
En werk je graag mee om het leven van koeien en veehouders te verbeteren?

Dan zijn wij op zoek naar jou!

Werk jij binnenkort mee aan een
beter leven voor koeien en veehouders?

Kijk voor meer informatie op 
CRV4all.nl

Benieuwd naar al 
onze vacatures?
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Janna Sipma
Jurre Alkemade
Marije Breteler 
Marijn van Wijk
Roelien Koekoek
Wieske Hazelaar
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Aaron Roordink
Beau van de Ven 
Marten Pool
Maud de Wit 
Sander Versluijs
Stella Steketee
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Alida Terwischa van 
Scheltinga
Annabel Boomaerts
Bram Rompelberg
Dirk van der Wielen
Joanie Bruggink
Jorg Schellens
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Ellen van Soest 
Linda Vreeswijk
Lorraine van den Berg 
Pascalle van Schie
Teun Kalis
Welmoed van der Windt
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Iris � ijssen
Roelien Koekoek
Sander Pelgröm 
Sanne Kearns
Wiep van Kimmenaede
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Bert-Jan Wilbrink
Doortje Waasdorp
Elise Koornneef
Mees van der Kooij
Monique van der Wal
Romee Heideman
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Abel de Wilde
Bart Veld 
Bram Rompelberg
Else Smelik 
Evelien Katerberg
Iris van Hemert
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Danie van der Tuuk
Isabelle Wakkers 
Lieke Braam 
Linda Vreeswijk
Rianne de Regt 
Rianne Kok
Rimmer Jansma
Sjoerdtje Venema
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Elise Koornneef
Freke Verheijden
Joost de Bresser
Lisa van Vliet 
Martin van den Dikken-
berg 
Quinten Nijenhuis
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Emmelien Geurts 
Jolien ten Brinke
Jorg Schellens
Renske Riemersma 
Siem Ketelaars 
Stella Steenbergen
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Aaron Roordink
Bas Knoef
Daphne Reinders 
Erin Klein Baltink
Marit Wismeijer 
Mayke Timmerman
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Fokke Hindrik de Vries
Mees Jansma

COMMISSIE-OVERZICHT
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Samenwerken 
aan resultaten 
die tellen

Samen met veehouders ga jij aan de slag met het optimaliseren van 

diergezondheid. Preventief als het kan, curatief als het moet. Zoetis staat 

je daarin bij. Met datatools voor betere beslissingen op basis van feiten, 

preventieve middelen zoals vaccins en antiparasitica om ziekte te voorkomen, 

diagnostische technologieën om gezondheidsproblemen vroegtijdig op te 

sporen en geneesmiddelen om dieren weer gezond te maken. Zo beschik jij 

over innovatieve oplossingen voor het verbeteren van diergezondheid. 

Samen werken we aan resultaten die tellen, vandaag en in de toekomst.

Zoetis B.V.
Postbus 81055
3009 GB Rotterdam
www.zoetis.nl
info.nl@zoetis.com
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